
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr LX/2003
z Sesji w dniu 25 października 2023 r.

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 25 października 2023 r. o godz. 14:16, a zakończono o godz. 17:36 tego samego
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków.

Obecni:

l. Dariusz Dobija
2. Mirosław Goliszewski
3. Dariusz Kanik

4. Krzysztof Krajewski
5. Antoni Kufel
6. Marcin Kwiatek
7. Elżbieta Lenda
8. Alina Macher
9. Bożena Maślanka

10. Małgorzata Olma
11. Katarzyna Seneta

l. Otwarcie L X sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący otworzył posiedzenie rady, po czym przedstawił informację o przetwarzaniu
wizerunku na sesjach Rady Gminy Wilkowice.
W następnej kolejności Przewodniczący powitał wszystkich zebranych:

Wójta Gminy Wilkowice P. Janusza Zemanka,
radnych Rady Gminy,
radnego Rady Powiatu: P. A. Caputę,
Skarbnika Gminy P. A. Kastelik,
Sekretarza Gminy P. A. Raszka - Micherdzińską,
informatyka P. A. Dyka,
P. M. Lempart odpowiedzialną za protokół sesji.

Przewodniczący stwierdził na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 11 radnych, co wobec
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie
prawomocnych decyzji - listę obecności stanowi zatącznik nr l do protokołu.
(nieobecni: Marcin Stawinoga, Robert Kudzia, Piotr Wałeczek, Adam Bysko)

2. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący przedstawił porządek obrad - porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do
protokołu.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.
Głos zabrała radna B. Maślanka, która zawnioskowała o zdjęcie z porządku obrad pkt 5 tj.
przedstawienie Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice na lata 2017
- 2020 z perspektywą na lata 2021 - 2024 za lata 2021 - 2022, z uwagi na konieczność wprowadzenia
poprawek i wyjaśnień w tym raporcie.
Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w wniosek.
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Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany porządku obrad sesji w dniu 25 października 2023 r. polegający na: zdjęciu z porządku obrad
pkt 5 tj. przedstawienie Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice na
lata 2017 - 2020 z perspektywą na lata 2021 - 2024 za lata 2021-2022.

W niki tasowania

Za: 10, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

W niki imienne:

Za (10)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Marcin Kwiatek, Elżbieta
Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Otma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (5)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Antoni Kufel, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Z uwagi na brak potwierdzenia kworum przez radnego Antoniego Kufla podczas głosowania został on,
na sesji 25 października br., wykazany jako nieobecny przy głosowaniu nad w/w wnioskiem, przy
faktycznej jego obecności na sali podczas przeprowadzonego głosowania. Dlatego też głosowanie nad
wnioskiem zostało powtórzone.

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany porządku obrad sesji w dniu 25 października 2023 r. polegającej na: zdjęciu z porządku obrad
pkt 5 tj. przedstawienie Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice na
lata 2017 - 2020 z perspektywą na lata 2021 - 2024 za lata 2021 - 2022.

W niki tasowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Wniosek przyjęty został jednogłośnie.

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.
Radny powiatowy A. Caputa poinformował, że:

- złożył interpelację o pokrycie kosztów opracowania dokumentacji przebudowy skrzyżowania
w Bystrej. Nie ma wątpliwości, że środki na to będą,

- sprawa związana z dofinansowaniem zadania - przebudowa kompleksu skoczni w Bystrej -
zdaniem radnego samorząd powiatu też powinien się w ten temat włączyć. Jest zapewnienie, że tak
będzie tzn. w przypadku konieczności wsparcia finansowego samorząd powiatu również się w to
zadanie włączy.
Ponadto radny powiatowy przypomniał o akcji prowadzonej przez komisję bezpieczeństwa ruchu
drogowego w latach 2021 - 2022, polegającej na doposażeniu dzieci z klas l - III w elementy
odblaskowe. Teraz planowane jest wyposażenie uczniów klas czwartych w kodeksy - mój kodeks
rowerzysty.
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Przewodniczący Rady podziękował za działania poodejmowane również z troska o tych najmniejszych
uczestników ruchu drogowego.

5. Przedstawienie Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wilkowice na lata
2017 - 2020 z perspektywą na lata 2021 - 2024 za lata 2021 - 2022. (punkt zdjęto z porządku obrad)

6. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym.

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:

Prowadzone postępowania
l) W dniu 12. 10.2023 r. opublikowano postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na usługę

"Zimowe utrzymanie dróg na terenie Gminy Wilkowice w sezonie 2023/2024". Wpłynęły 2 oferty
na 2 z 3 rejonów:

- rejon A: F. U. MAGURKA Piotr Gębala
- rejon B: Wycinka Drzew Ireneusz Ferdynus
- brak oferty w rejonie C

2) W dniu 13. 10.2023 r. opublikowano postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na robotę
budowlaną "Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia w Wilkowicach, obręb Huciska .
Otwarcie ofert nastąpi z opóźnieniem, gdyż wpłynęły pytania do postępowania.

3) W dniu 24. 10. 2023 r. opublikowano postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na usługę
"Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadania "Budowa pętli
autobusowej przy ul. Wyzwolenia w Wilkowicach, obręb Huciska". Otwarcie ofert nastąpi w dniu
2. 11.2023 r.

Podpisane umowy
l) W dniu 27.09.2023 r. podpisano umowę na remont cząstkowy dróg - nawierzchni asfaltowych na

terenie gminy Witkowice z firmą P.W. MATBUD Sp. z o. o. z siedzibą w Żywcu na łączną kwotę brutto
146 616, 00 zł.

2) W dniu 5. 10. 2023 r. podpisano umowę na dostawę nożyco-rozpieraczy z wyposażeniem dla potrzeb
OSP w Wilkowicach z firmą AIR PRESS Elżbieta Wanik Bogdan Wanik na kwotę brutto 42 435,00 zł.
Zakup dofinansowywany jest ze środków Funduszu Sprawiedliwości.

3) W dniu 5.10.2023 r. podpisano umowę na dostawę namiotów plenerowych w ramach "Dostawy
wyposażenia na potrzeby działań edukacyjnych i promocyjnych projektu pn. "Rewitalizacja
przestrzeni nadbrzeżnej potoku Białka w Bystrej" z firmą NAMIX Sebastian Zielski na kwotę brutto
16 600, 00 zł.

4) W dniu 05. 10. 2023 r. podpisano umowę na dostawę drewnianych ławostołów i mównicy mobilnej
w ramach "Dostawy wyposażenia na potrzeby działań edukacyjnych i promocyjnych projektu pn.
"Rewitalizacja przestrzeni nadbrzeżnej potoku Białka w Bystrej" z firmą Biuro Inżynieryjne MARTEX
Marcin Puźniak na kwotę brutto 15 884, 22 zł

5) W dniu 05. 10. 2023 r. podpisano umowę na dostawę sprzętu elektronicznego w ramach "Dostawy
wyposażenia na potrzeby działań edukacyjnych i promocyjnych projektu pn. "Rewitalizacja
przestrzeni nadbrzeżnej potoku Białka w Bystrej" z firmą Biuro Inżynieryjne MARTEX Marcin Puźniak
na kwotę brutto 12 597,66 zł.
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6) W dniu 10. 10. 2023 r. podpisano umowę na zadanie "Działania edukacyjne i informacyjno-
promocyjne w ramach projektu "Rewitalizacja przestrzeni nadbrzeżnej potoku Białka w Bystrej'
z firmą Suń & Morę Sp. z o. o. na kwotę brutto 417 000,00 zł.

7) W dniach 17-18. 10.2023 r. podpisano umowy na zakup energii elektrycznej do obiektów
Zamawiających uczestniczących w grupie zakupowej Powiatu Bielskiego z firmą Yeolia Energy
Contracting Poland sp. z o. o.

Uzyskane dofinansowania
Uzyskane dofinansowania z Banku Gospodarstwa Krajowego - dofinansowanie POLSKI ŁAD Program
Inwestycji Strategicznych
l) W dniu 12. 10.2023 r. uzyskano dofinansowanie na zadanie "Budowa obiektu infrastruktury

technicznej - zbiornik wyrównawczy wody pitnej w rejonie ul. Klimczoka 269a". Łączna wartość
inwestycji: 1263 200,00 zł
Kwota dofinansowania stanowiąca 95% wartości inwestycji: l 200 000, 00 zł. Wkład własny Gminy
Wilkowice stanowiący 5% wartości inwestycji: 63 200,00 zł

2) W dniu 12.10.2023 r. uzyskano dofinansowanie na zadanie "Rozbudowa ulicy Kościelnej w Bystrej,
Gmina Wilkowice". Łączna wartość inwestycji: 7 158 000,00 zł. Wojewoda w całości utrzymał nasza
decyzję ZRID dla tej inwestycji. Ta decyzja jest już w tym momencie ostateczna więc nie będzie
żadnego odwołania. Można się ewentualnie z tą decyzja zapoznać bądź w starostwie, bądź to
w gminie.

Kwota dofinansowania stanowiąca 95% wartości inwestycji: 6 800 000,00 zł
Wkład własny Gminy Wilkowice stanowiący 5% wartości inwestycji: 358 000,00 zł

3) W dniu 5. 10.2023 r. uzyskano zwiększenie wartości promesy inwestycyjnej o 700 000,00 zł brutto
(z 4 512 436,42 zł na 5 212 436,42 zł) na zadaniu "Budowa łącznika pomiędzy drogą powiatową ul.
Juliana Fałata i drogą gminną ul. Klimczoka w Bystrej wraz z budową mostu na potoku Białka":
Łączna wartość inwestycji: 5486775, 18 zł. Kwota dofinansowania stanowiąca 95% wartości
inwestycji: 5 212 436, 42 zł.

Wkład własny Gminy Wilkowice stanowiący 5% wartości inwestycji: 274 338,76 zł.

Uzyskane dofinansowania z Programu inwestycji o szczególnym znaczeniu dla sportu -edycja 2023.
W dniu 09. 10. 2023 r. uzyskano dofinansowanie na zadanie "Remont skoczni narciarskiej HS31 i HS19
im. Józefa Przybyły przy ul. Ochota w Bystrej".
Łączna wartość inwestycji: 2 256 814,00 zł. Kwota dofinansowania: l 579 769,00 zł. Wkład własny
Gminy Wilkowice: 677 045,00 zł.

INWESTYUE:
Postęp prac projektowych/budowlanych:

l. Projekt budowy chodnika przy ul. Żywieckiej - złożono wniosek o pozwolenie wodnoprawne,
Trwa opiniowanie w ZDW linii rozgraniczających.

2. Opracowanie PFU dla budowy krajowej trasy rowerowej "Velo Biała" (odcinek RTR nr 17
wzdłuż rzeki Białej). Opracowano koncepcję trasy rowerowej.

3. Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap II i III - ul. Do Lasku i ul. Sportowa.
Opracowano wstępny projekt.

4. Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap IX - ul. Do Boru. Uzyskano
dofinansowanie.
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5. Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap V - ul. Spacerowa,
Wypoczynkowa. Uzyskano dofinansowanie.

6. Rozbudowa Szkoły w Mesznej - trwają odbiory budynku.
7. Budowa Centrum Edukacji Ekologicznej przy ul. Fatata. Wykonywanie instalacji elektrycznej

i stolarki zewnętrznej.

8. Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia - uzyskano dofinansowanie. Ogłoszono
postępowanie przetargowe na wykonawcę robót budowlanych i inspektora nadzoru.

9. Przebudowa ul. Prostej w Wilkowicach - wykonano podbudowę z kruszywa.
10. Budowa łącznika ul. Fałata i ul. Klimczoka wraz z budową mostu na potoku Białka w Bystrej. -

Asfaltowanie drogi ul. Klimczoka oraz łącznika drogi gminnej i powiatowej.
11. Przebudowa budynku zabytkowego przy ul. Wyzwolenia 56 w Wilkowicach - uzyskano

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład.

12. Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej. Otrzymano dofinansowanie z Funduszu POLSKI ŁAD.
13. Budowa zbiornika wyrównawczego wody pitnej w Bystrej. Otrzymano dofinansowanie

z Funduszu POLSKI ŁAD.
14. Remont skoczni narciarskich HS31 i HS19. Uzyskano dofinansowanie z Programu inwestycji

i szczególnym znaczeniu dla sportu - edycja 2023.
15. Przebudowa i rozbudowa "Domu Strażaka" w Bystrej - zakończono roboty, uzyskano

pozwolenie na użytkowanie.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE:
l. "Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice" - trwa
etap uzgadniania.
2. "Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego w centralnej części Gminy Wilkowice,
obejmującego działki o nr 272/1, 272/2, 273/1, 273/3, 274, 275 zlokalizowane w Mesznej (obręb
ewidencyjny: Meszna, jednostka ewidencyjna Wilkowice)":

- od 12 października 2023 r. (do 3 listopada 2023 r. ) trwa wyłożenie projektu planu do
publicznego wglądu;
- w dniu 18 października 2023 r. odbyta się dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie
planu rozwiązaniami,
- trwa przyjmowanie uwag do tego planu, termin wnoszenia uwag mija 20 listopada 2023 r.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek zapytał, co z projektem rewitalizacyjnym. 417. 000,00 zł przewidziano
na działania promocyjne. Co w ramach tego będzie realizowane?
Wójt poinformował, że to ostatnia część tego projektu - teraz przystępujemy do prac związanych
z promocją tych ścieżek. Kończymy budowę centrum edukacji ekologicznej, są zaplanowane imprezy
plenerowe i zajęcia z dziećmi. Będziemy ludziom tłumaczyć do czego, co ma służyć.

7. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący przedstawił informację o pacy w okresie międzysesyjnym.

- 2 października br. uczestnictwo w wizji lokalnej sprawie jednej z mieszkanek naszej gminy,
- 3 października br. uczestnictwo w Radzie Sołeckiej w Bystrej,
- 7 października br. uczestnictwo w Mistrzostwach Polski Juniorów Młodszych w Skokach na

trampolinie ścieżce podwójnej i mini trampolinie.

8. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.
Przewodniczący poinformował, że od ostatniej sesji nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie.
Dotychczas złożone zapytania jak i interpelacje wraz z odpowiedziami dostępne są w Biuletynie
Informacji Publicznych.

str-5



9. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - przewodniczący K. Krajewski poinformował, że komisja nie

miała posiedzenia w październiku br. i nie wypracowała żadnych wniosków.

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych - przewodniczący A. Kufel poinformował, że
komisja spotkała się 18 października br. i nie sformułowała żadnych wniosków. Stosowne
rekomendacje będą przedstawione w punkcie dotyczącym uchwał.

Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy - przewodnicząca A. Macher
poinformowała, że komisja obradowała 24 października br. i wypracowała następujące wnioski:

l. Z uwagi na zły stan nawierzchni boiska sportowego "Orlik" w Wilkowicach przy ulicy
Wyzwolenia, będącego obiektem GOSiR-u, a wybudowanego w 2009 roku członkowie Komisji
jednogłośnie zawnioskowali o rozważenie możliwości zabezpieczenia w budżecie gminy Wilkowice
w roku 2024, przy udziale środków zewnętrznych, kwoty w wysokości 1. 000. 000, oo zł brutto na
remont tego obiektu. Jednocześnie wskazano, że w budżecie GOSiR-u na rok przyszły nie planuje się
żadnych działań inwestycyjnych i remontowych.

2. Członkowie Komisji jednogłośnie zawnioskowali o kontynuację w przyszłym roku aktywnych
działań i starań o pozyskanie środków zewnętrznych na budowę kompleksu rekreacyjna -sportowego
"Do Lasku" w Wilkowicach.

3. Członkowie Komisji pragną zaznaczyć, że z zadowoleniem przyjęto informację o przyznaniu
środków rządowych w wysokości 1.579. 769 zł w ramach Programu inwestycji o szczególnym znaczeniu
dla sportu - edycja 2023 na remont skoczni narciarskiej im. Józefa Przybyły w Bystrej przy ulicy Ochota.

Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska - przewodnicząca A. Maślanka poinformowała, że
komisja na posiedzeniu 19 października br. nie wypracowała wniosków a stosowne informacje
i rekomendacje zostaną przedstawione w odpowiednim punkcie porządku obrad.

Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy - przewodnicząca K. Seneta poinformowała, że
Komisja na posiedzeniu 23 października br. nie wypracowała wniosków natomiast przy uchwale
dotyczącej zmiany uchwały w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki komisja będzie proponowała
wprowadzenie zmiany w stosunku do projektu uchwały, co zostanie przedstawione w pkt 11 przy
rekomendacji uchwał

Komisja Rewizyjna - przewodnicząca E. Lenda poinformowała, że komisja nie wypracowała
w ostatnim czasie żadnych wniosków.

Salę opuścił radny powiatowy A. Caputa.

10. Procedura wyboru ławników:

a) przedstawienie opinii Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, w szczególności
spełnienie przez nich wymogów określonych w ustawie,

W/w opinię przedstawiła Sekretarz Gminy P. A. Raszka - Micherdzińska - przewodnicząca Zespołu.
Opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

O godz. 14.57 na salę posiedzeń weszła radna powiatowa Helena Byrdy - Przybyła.

b) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów
powszechnych w Bielsku-Białej na kadencję 2024-2027

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.
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Zaproponował zmianę do w/w regulaminu, przedstawił wniosek w tej sprawie i poddał go pod
głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

wprowadzenia zmiany w załączniku nr 2 do Regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów
powszechnych w Bielsku - Białej na kadencję 2024-2027 tj. w protokole Komisji Skrutacyjnej z ustalenia
wyników głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych w Bielsku-Biatej na kadencję
2024-2027 sporządzony na sesji w dniu 25 października wprowadzić zmiany polegające na zastąpieniu
w par. l pkt 9 b i 9 c słów "bezwzględną większość głosów" słowami "większość głosów za wyborem.

W niki losowania
Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania
w wyborach ławników do sądów powszechnych w Bielsku-Białej na kadencję 2024-2027,
uwzględniający przegłosowany wniosek.

Głosowano w s rawie:

podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów
powszechnych w Bielsku-Białej na kadencję 2024-2027.

W niki tasowania
Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr UC/533/2023.

c) wybór Komisji Skrutacyjnej,

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytanie do radnych, kto podejmie się pracy w Komisji
Skrutacyjnej. Zgodnie z przyjętym regulaminem musi to być trzyosobowa komisja, która ze swojego
grona wybierze przewodniczącego komisji.
Radny M. Goliszewski zgłosił radnego A. Kufla, który wyraził zgodę na pracę w komisji,
Radny A. Kufel zgłosił radnego M. Goliszewskiego, który wyraził zgodę na pracę w komisji,
Przewodniczący Rady M. Kwiatek zgłosił radną B. Maślankę, która wyraziła zgodę na pracę w komisji,

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie skład Komisji Skrutacyjnej.
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Głosowano wniosek w s rawie:

wyboru Komisji Skrutacyjnej w składzie: Antoni Kufel, Mirosław Goliszewski, Bożena Maślanka.

W niki losowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

d) przeprowadzenie głosowania (tajne),

Następnie przystąpiono do przeprowadzenie głosowania, które było tajne. Przed przystąpieniem do
pracy przez Komisję Skrutacyjną radna Bożena Maślanka przypomniała zapisy regulaminu dotyczące
zasad głosowania na ławników (par. 2 ust. 1,2,3; par. 3 ust. 1, 2, 3,4,5; par. 4 ust. 1,2,3,4; par. 5 oraz
par. 6 ust. 1,2; par. 7 ust. 1,2,3,4; par. 8 pkta i b regulaminu).
Po oddaniu przez wszystkich uprawnionych głosu Komisja Skrutaq/jna przystąpiła do liczenia głosów
i sporządzenia protokołu z wyborów.
Następnie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Bożena Maślanka odczytała protokół, który stanowi
załącznik nr 4 do protokołu.
Na podstawie w/w protokołu do Sądu Okręgowego w Bielsku - Białej wybrany został Wiesław Piotr
Durajczyk, do Sąd Rejonowego w Bielsku - Białej wybrano Genowefę Danutę Włodarz a do orzekania
z zakresu prawa pracy wybrana została Ewa Natalia Kucypera.

Komplet materiałów związanych z wyborami przekazano P. Sekretarz A. Raszce - Micherdzińskiej.

e) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-2027.

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały uzupełniono o osoby wybrane na
ławników zgodne z protokołem Komisji Skrutacyjnej.
Zapis par. l i par. 2 uchwały dostosowano do ilości wybranych ławników czyli po jednym do sądu
okręgowego, rejonowego i do orzekania z zakresu prawa pracy.
Wybrane osoby to:
Wiesław Piotr Durajczyk do Sądu Okręgowego w Bielsku - Białej,
Genowefa Danuta Włodarz do Sądu Rejonowego w Bielsku - Białej,
Ewa Natalia Kucypera do Sądu Rejonowego w Bielsku - Białej do orzekania z zakresu prawa pracy.

Głosowano w s rawie:

podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-2027

W niki tasowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta
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NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr LX/534/2023.
Tym sposobem zakończono procedurę wyboru ławników.

Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę.
Po zakończeniu przerwy obrady kontynuowano.

11. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) programu współpracy na rok 2024 Gminy Wilkowice z organizacjami pozarządowymi oraz
innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie,

Projekt w/w uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Przedstawił również informacją na temat konsultacji programu przeprowadzonych od 6 października
do 13 października br. W wyznaczonym terminie nie wpłynęła żadna ankieta.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawił:
- przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Antoni Kufel. Rekomendacja

była jednogłośna,
- przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy Alina Macher.

Rekomendacja była jednogłośna.

W projekcie budżetu na 2024 r., na realizację zadań wynikających z programu, przewidziano
340. 000 zł.

Głosowano w s rawie:

programu współpracy na rok 2024 Gminy Wilkowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi
podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie,

W niki tasowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr LX/535/2023.

b) ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Wilkowice,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Opinia delegatury Śląskiego Kuratora Oświaty w Bielsku Białej jest pozytywna.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw
Społecznych Antoni Kufel. Rekomendacja była jednogłośna.
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Głosowano w s rawie:

ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Wilkowice,

W niki losowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr LX/53G/2023.

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, budynków, budowli i gruntów oraz
zwolnień na rok podatkowy 2024,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
P. Skarbnik przypomniała, że Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy zajmowała się tematem
stawek podatkowych na posiedzeniu we wrześniu br. Nie zaproponowano stawek maksymalnych.
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na zapis zawarty w uzasadnieniu, że nie przyjęcie stawek
maksymalnych uszczupli budżet gminy o kwotę ok. 870. 008 zł.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiły:

- przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślaka.
- przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta. Dodała, że to

nie były łatwe decyzje.

Głosowano w s rawie:

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, budynków, budowli i gruntów oraz zwolnień
na rok podatkowy 2024,

W niki losowania
Za: 11. Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za(11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr LX/537/2023.
d) podatku od środków transportowych na rok 2024,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady. Dodał, że stawki
podatku utrzymano na poziomie roku 2023.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiły:
- przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślaka.
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- przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:

podatku od środków transportowych na rok 2024,

W niki tasowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr LX/538/2023.

e) zmiany uchwały nr Xlll/112/2019 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie
wyboru metod oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie

Gminy Wilkowice oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym,

Odnosząc się do projektu w/w uchwały Przewodniczący Rady poinformował, że zmiany dotyczą
głównie stawek za zagospodarowanie odpadów komunalnych, l tak:

- ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, dla właścicieli
nieruchomości określonych w § l ust. l w wysokości 12,50 zł od Im3 zużytej wody.",

- ustala się stawkę opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli
właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób
selektywny w wysokości 50,00 zł od Im3 zużytej wody.

- ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, dla właścicieli
nieruchomości określonych w § 2 ust. l, w wysokości 40,00 zł/mies. /osobę. ",

- ustala się stawkę opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli
właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób
selektywny w wysokości 160,00 zł/mies. /osobę."

- ustala się częściowe zwolnienie z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
właścicieli nieruchomości, o których mowa w ust. l w wysokości 10% opłaty " (było 5%)

Następnie Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do w/w uchwały a następnie zwrócił się
z prośbą o przedstawienie stanowiska komisji w sprawie.

Stanowisko z Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska odczytała Przewodnicząca B. Maślanka.
Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska proponuje wprowadzenie zmiany do projektu uchwały
w sprawie zmiany uchwały nr Xlll/112/2019 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 listopada 2019 r.
w sprawie wyboru metod oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na
terenie Gminy Wilkowice oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących
bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym polegających na:
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- ustaleniu stawki dla właścicieli nieruchomości rozliczających się od ilości zużytej wody w wysokości
13,00 zł od m3 (w projekcie uchwały zaproponowano 12,50 zł od m3 zużytej wody)

Doprecyzowanie stawki opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli
właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób
selektywny pozostawia się Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy.
Wniosek podjęty na posiedzeniu komisji 19 października br.

Stanowisko z Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy odczytała Przewodnicząca K. Seneta.
Komisja Budżetu Strategii i Rozwoju Gminy proponuje wprowadzenie zmiany do projektu uchwały
w sprawie zmiany uchwały nr Xlll/112/2019 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 listopada 2019 r.
w sprawie wyboru metod oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na
terenie Gminy Wilkowice oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących
bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym polegających na:
- ustaleniu stawki dla właścicieli nieruchomości rozliczających się od ilości zużytej wody w wysokości
13,00 zł od m3 (w projekcie uchwały zaproponowano 12,50 zł od m3 zużytej wody)

- ustaleniu stawki opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel
nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny
w wysokości 52,00 zł od m3 zużytej wody (w projekcie uchwały zaproponowano 50,00 od m3 zużytej
wody).
Wniosek podjęty na posiedzeniu komisji 23 października br.

Głos zabrała radna A. Macher, która zwróciła się z prośbą o przemyślaną na szeroką skalę akcję
promocyjna - edukacyjną, aby mieszkańcom wyjaśnić, dlaczego jest podejmowana taka decyzja, która
taką podwyżkę wprowadza.
Prośba ta została sformułowana na podstawie rozmów z mieszkańcami. Jest nadal bardzo dużo
wątpliwości, pytań i zastrzeżeń. Brak jest elementarnej wiedzy jak w naszej gminie jest obliczana
opłata za odpady. Nie ma również informacji, jaka jest strategia na przyszłe lata gospodarowania
odpadami, dlaczego zmieniamy limity, jakie są składowe koszty całej gospodarki odpadami, ile gmina
dopłaca. Na wysokość opłaty składa się przecież wiele czynników.
Piszemy wiele o inwestycjach i to dobrze natomiast nie ma informacji szczegółowej na temat
gospodarki odpadami, a jest to bardzo potrzebne i to na szeroką skalę, nawet kosztem relacji z imprezy
czy wydarzeń. O pewnych problemach musimy mówić i je wyjaśniać. One często wynikają z braku
informacji.
Pewne informacje już byty, ukazują się, ale zdaniem radnej jest ich zbyt mało.
Zapewniła, że głosując za uchwałą będzie podejmowała decyzję, która nie jest łatwa, w sposób
świadomy i chce, aby mieszkańcy wiedzieli dlaczego podejmuje taką decyzję i głosuje za podwyżką za
zmianą limitów.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek zgodził się z wypowiedzią radnej A. Macher.
Uzasadnienie do uchwały wiele wyjaśnia i zostało to przedstawione. Informacja do mieszkańców
powinna być przekazana poprzez media: gazetka, Facebook, strona internetowa. Do ustalenia
pozostaje również kwestia ulotek informacyjnych dla mieszkańców.
W związku z wnioskiem zgłoszonym przez Komisje Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy Przewodniczący
wniosek odczytał i poddał go pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

wprowadzenia zmiany do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr Xlll/112/2019 Rady Gminy
Wilkowice z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie wyboru metod oraz ustalenia stawki opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wilkowice oraz zwolnienia z części opłaty
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za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne
w kompostowniku przydomowym polegającej na: - ustaleniu stawki dla właścicieli nieruchomości
rozliczających się od ilości zużytej wody w wysokości 13,00 zł od m3 (w projekcie uchwały
zaproponowano 12,50 zł od m3 zużytej wody), - ustaleniu stawki opłaty podwyższonej za
gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku
zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny w wysokości 52, 00 zł od m3 zużytej wody
(w projekcie uchwały zaproponowano 50.00 zł od m3 zużytej wody)

W niki tasowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Przewodniczący Rady przypomniał, że na poprzedniej sesji z budżetu gminy na gospodarkę odpadami
przeznaczono 500.000 zł. W dniu dzisiejszym będziemy podejmować decyzję o kolejnej dopłacie
w wysokości l min zł.

Głos zabrał radny M. Goliszewski, który stwierdził, że nie wybrzmiało tutaj jednoznacznie, że wzrosła
również opłata od osoby proporcjonalnie do wzrostu opłaty od Im3 zużycia wody.

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr
Xlll/112/2019 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie wyboru metod oraz
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wilkowice
oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli
nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących
bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, uwzględniający
przegłosowane zmiany.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr Xlll/112/2019 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie wyboru
metod oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy
Wilkowice oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli
nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady
stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym,

W niki tasowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
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W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr D(/539/2023.

f) ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi z
terenu nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości

wykorzystywanych na cele rekreacyjna -wypoczynkowe,

Projekt w/w uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiły:

- przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślaka.
- przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:
ustalenia ryczattowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi z terenu
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych
na cele rekreacyjna-wypoczynkowe,

W niki losowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr LX/540/2023.

g) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2023 rok,

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy
Wilkowice na 2023 r. Planuje się:

zwiększenie dochodów budżetu gminy łącznie o kwotę l. 258. 154,41 zł,
zwiększenie wydatków budżetu gminy łącznie o kwotę l. 691. 694, 41 zł

Omówiła szczegółowo zakres proponowanych zmian. Obejmują one m. in. dopłatę za gospodarowanie
odpadami w wys. l min zł z budżetu gminy oraz środki na pomoc finansową dla Starostwa
Powiatowego na zakup aparatury medycznej.
Ponadto dostosowujemy już zmiany w budżecie do projektu budżetu, który będziemy przedstawiać do
15 listopada Regionalnej Izbie Obrachunkowej.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju
Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2023 rok.

W niki losowania
Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (11)
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Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr LX/541/2023.

h) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2023 - 2036,

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilkowice na lata 2023 - 2036 przedstawiła P. Skarbnik. Wszystkie zmiany w budżecie, które zostały
dokonane są przeniesione do uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do WPF Gminy Wilkowice na
lata 2023 - 2036. Zmian dokonano zarówno po stronie dochodów jak i wydatków, jak również na
przedsięwzięciach.
Wprowadzono do WPF zadania na które gmina otrzymała promesy z Funduszu Polski Ład Program
Inwestycji Strategicznych. Omówiła szczegółowo zakres proponowanych zmian.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju
Gminy Katarzyna Seneta. Rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2023 - 2036,

W niki losowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr LX/542/2023.

i) pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Bielskiego.

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Pomocy finansowej udziela się w wysokości 10.000
zł na wydatki inwestyq/jne tj. zakup specjalistycznego sprzętu medycznego

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju
Gminy Katarzyna Seneta. Rekomendacja była jednogłośna.
Głosowano w s rawie:

pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Bielskiego.

W niki losowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:
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Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie, otrzymała nr LX/543/2023.

12. Informacja o 2łożonych oświadczeniach majątkowych.
Informację w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący Rady:

- od Wojewody Śląskiego na temat oświadczeń Wójta i Przewodniczącego Rady za rok 2022 r. -
nieprawidłowości nie stwierdzono,

- na temat radnych Gminy Wilkowice sktadane do Przewodniczego Rady - informacja stanowi
załącznik nr 5 do protokołu

- na temat oświadczeń składanych wójtowi - przedstawiła P. Sekretarz w związku
z nieobecnością Wójta, informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu

13. Przyjęcie protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej kontroli realizacji planu audytu za 2022 r.
Protokół przesłano radnym maiłem. Przygotowany został przez zespół kontrolny wyznaczony przez
Komisję Rewizyjną.

Głosowano w s rawie:

Przyjęcie protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej kontroli realizacji planu audytu za 2022 r.

W niki losowania
Za: 10, Przeciwko: l. Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W niki imienne:

Za (10)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta

Przeciwko (l)
Małgorzata Olma

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Po zakończeniu głosowania radna Małgorzata Olma oświadczyła do protokołu z sesji z 25 października
br., że zagłosowała "za" przyjęciem protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej kontroli realizacji
planu audytu za 2022 r. W raporcie głosowania została ona wykazana jako głosująca "przeciwko".
Powyższe spowodowane było błędem technicznym wynikającym z automatycznej aktualizacji
komputera, która uruchomiła się podczas procedury głosowania.

14. Przyjęcie protokołu z sesji LIX/2023.

Głosowano wniosek w s rawie:

Przyjęcia protokołu z sesji LIX/2023.

W niki fasowania

Za: 10, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
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W niki imienne:

Za (10)
Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda,
Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta

Wstrzymuję się (l)
Dariusz Dobija

NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

15. Wolne wnioski, komunikaty.
Głos zabrała radna powiatowa H. Byrdy - Przybyła, która nawiązała do podjętej uchwały w sprawie
udzielenia pomocy Powiatowi Bielskiemu w wysokości 10.000 zł.
Wyjaśniła, że zgłoszony został wniosek o zakup aparatu RTG dla potrzeb pracowni diagnostyki
obrazowej na kwotę 999. 500 zł, natomiast wartość całego aparatu to 1. 700. 000 zł. Kwota 999. 500 zł
ma być sfinansowana w ramach PZU S.A., w ramach Funduszu Prewencyjnego. Zwrócenie się do
wszystkich gmin i do miasta Bielsko -Biała o pomoc wynikało z tego, że zabrakło kwoty 705. 000 zł.
Radna stwierdziła, że pocieszającym jest to iż wszystkie placówki, które otrzymaliśmy nadal mamy i że
nie zawieszamy, nie likwidujemy jakichś oddziałów, co się dzieje w innych szpitalach. Z niektórymi
oddziałami są problemy, bo niestety neurologie znikają, podobnie kardiologie, gastroenterologie i tak
to wygląda.

Dodała ponadto, że często słyszymy głosy, że ten szpital pediatryczny dobrze wygląda (te ściany, te
budynki), natomiast obejście i izba przyjęć i tak dalej - wygląda tak, jak wygląda. Musimy mieć
świadomość, że w tej chwili ten szpital obsługuje 4 powiaty, a nawet 5, bo Żywiecczyzna, cały powiat
żywiecki, cieszyński, miasto Bielsko, no i cóż jeszcze Pszczyna też przyjeżdża do Bielska, bo po prostu
jest tutaj im wygodniej, prościej i szybciej. W każdym razie środki, które jak gdyby są już pewne,
przewidziane są na modernizację izby przyjęć w szpitalu pediatrycznym - 4. 000.000 zł dofinansowania.
Na utworzenie pracowni rezonansu magnetycznego wraz z wyposażeniem - 4.800.000 zł.
Modernizacja infrastruktury szpitala, to jest Program Inwestycji Strategicznych - 10. 000 zł.
Rewitalizacja terenów zielonych - 499. 800 zł i jeszcze w "Olszówce" rewitalizacja zabytkowego układu
ogrodu Miejskiego Centrum Psychiatrii - 1. 176, 200 zł. Łączna kwota to jest 20. 475. 000 zł
dofinansowania. Udział własny powiatu też jest niebagatelny, bo ponad 10%. Te kwoty są dość duże,
trwało to troszeczkę i było koło tego wiele zachodu. Natomiast pewne rzeczy powinno to usprawnić,
szczególnie obejście tego szpitala pediatrycznego, czy miejsca parkingowe, czy w ogóle chodniki, bo to
jest chyba jeden z największych problemów.

Stwierdziła na zakończenie, że jej zdaniem pracownia rezonansu jest naprawdę bardzo potrzebna, żeby
nie trzeba było, z chwilą kiedy mały pacjent jest w szpitalu, przewozić go w inne miejsce.

Oddział psychiatryczny funkcjonuje. Pomimo, że miejsca zostały zwiększone, zawsze ich brakuje. Nie
jest pocieszające to, że tych miejsc brakuje, bo to znaczy, że po prostu problemów jest coraz więcej,
a przypadki są coraz trudniejsze. Problem jest brak lekarzy psychiatrów, nie ma psychiatrów
dziecięcych i ten niedobór jest dokuczliwy. Dobrze, że w Gminie Wilkowice jest punkt prywatnych
porad psychiatrycznych, i że chociaż jest taka możliwość skorzystania z pomocy, bo terminy konsultacji
są dość odległe.

Jeżeli chodzi o tzw. "Olszówkę", to powiat będzie "w pilotażu". Będzie remontowany budynek na ul.
Krasińskiego nad którym niestety czuwa konserwator zabytków, co nie jest pocieszające, bo koszt tego
remontu trzeba pomnożyć razy 2. Podobnie jak w przypadku oddziału psychiatrycznego, gdzie koszt
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remontu tego oddziału byt praktycznie 2 razy albo 2, 5 razy wyższy. Do publicznego zakładu opieki
zdrowotnej, jeżeli chodzi o psychiatrię, z reguły chodzą wszyscy ci, którzy naprawdę nie mają
możliwości leczenia się prywatnego. Wielu ludzi, którzy mają problem, starają się leczyć, nie wszyscy
chcą w publicznym obiekcie, niektórzy robią to prywatnie.

Przewodniczący przedstawił korespondencję skierowaną do rady gminy:
- odpis wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach wraz z uzasadnieniem,

który oddalił skargę w przedmiocie uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości. Skargę
na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego złożyła gmina Wilkowice. Sąd podzielił zdanie
wojewody w sprawie wskazując między innymi, że przekazując tę petycję do organu zewnętrznego
Rada Gminy niejako rozstrzygnęła sposób załatwienia petycji za wójta pozbawiając go możliwości
podjęcia decyzji w tej sprawie. Przedmiotem wniosku jest bowiem w istocie działanie publikacyjne
podjęte w celu popularyzacji wiedzy o transplantacji i uregulowanie praktyk w tym zakresie.
Komisja Skarg Wniosków i Petycji będzie musiała się do tego odnieść, wrócić do tematu i przygotować
stanowisko w sprawie.

- Przewodniczący poinformował o wyroku na uchwałę Sejmiku Województwa Mazowieckiego
w przedmiocie Programu Ochrony Powietrza dla stref w województwie mazowieckim, w których
zostały przekroczone poziomy dopuszczalnych substancji w powietrzu, o czym informuje nas
Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki i Piece - przekazane celem zapoznania się,

- pismo z prośbą o przedłożenie, do końca bieżącego roku, pod obrady Rad Gmin, Miast,
Powiatów projektu uchwały dotyczącej przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności dla Aglomeracji
Beskidzkiej 2040+,

- Przewodniczący nawiązał do pisma od mieszkanki gminy w sprawie ponownego rozpatrzenia
podania o przedłużenie najmu lokalu mieszkalnego. Odbyła się wizja lokalna, została sporządzona
również notatka służbowa i odpowiedź. Zgodnie z odpowiedzią w obecnym lokalu można nadal
funkcjonować i mieszkać przez określony czas, który został ustalony.

- pismo skierowane do Wójta od nauczycieli pracujących w placówkach oświatowych gminy
Wilkowice, do wiadomości Komisji Oświaty Kultury i Spraw Społecznych i Rady Gminy. Pismo wyraża
niezadowolenie w związku z podejmowanymi przez nasz organ prowadzący decyzjami. Chodzi
o kwestię rozliczania godzin ponadwymiarowych i godzin zastępstw doraźnych. Nauczyciele
kwestionują aktualnie obowiązujący regulamin, który określa w jaki sposób powinno to być naliczane.
Do pisma są dołączone podpisy nauczycieli.

Głos zabrała radna A. Macher, która stwierdziła, że cieszy ją bardzo rozstrzygnięcie Sądu
Administracyjnego odnośnie publikacji tych informacji o transplantologii. Przypomniała, że
przeczuwała jako jedna jedyna, że tak będzie i że po prostu Sąd Administracyjny nie zgodzi się z naszym
stanowiskiem, tylko ze stanowiskiem wojewody. Przypomniała, że nie widziałam nic złego w tym, żeby
te informacje publikować i robić z tego wielki problem.

Głos zabrała radna M. Olma, która poruszyła kwestie informacyjno - edukacyjną dotycząca odpadów.
Co roku jak podwyższamy stawkę za odbiór odpadów, to dyskusja odżywa.
Zaproponowała podjęcie wniosku, aby zobowiązać Wójta do przeprowadzenia szeroko rozumianej
kampanii informacyjno - edukacyjnej na temat wyboru metody naliczania opłaty za odbiór odpadów
komunalnych, co się z tym wiąże i jakie są inne formy naliczania opłaty za odbiór odpadów
komunalnych. Pokażmy dlaczego to zostało zrobione i z czego to wynika. Pokażmy zasady
i metodologię wyliczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
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W odniesieniu wniosku zgłoszonego przez radną M. Olmę Przewodniczący odczytał wniosek i poddał
go pod głosowa nie.

Głosowano wniosek w s rawie:

zobowiązania Wójta do przeprowadzenia szeroko rozumianej kampanii informacyjno - edukacyjnej na
temat zasad i metodologii wyliczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz opłat
ponoszonych przez gminę z tego tytułu.

W niki tasowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

W nikł imienne:

Za (11)
Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta
NIEOBECNI (4)
Adam Bysko, Robert Kudzia, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Następnie głos zabrał radny M. Goliszewski i w kilku zdaniach odniósł się do głosowania nad
poprawkami do budżetu i do WPF-u, związanych z przesunięciami 1. 000, 000 zł, a wcześniej 500. 000 zł
na dopłatę do gospodarki odpadami. W nawiązaniu do wypowiedzi radnej A. Macher oraz M. Olmyjak
również przegłosowanego powyżej wniosku radny stwierdził, że to jest jedyne rozsądne rozwiązanie
i lekarstwo na tę sytuację, żeby mieszkańców po prostu uświadomić do końca, ostatecznie, skąd to się
wszystko bierze.
Głos zabrała również radna K. Seneta, w kontekście wniosku zgłaszanego na zebraniu wiejskim
wWilkowicach i zaapelowała, aby zastanowić się nad kwestią wprowadzenia zakazu używania
fajerwerków na terenie gminy Wilkowice. Jesteśmy w otulinie parku, mamy bardzo dużo tych terenów
zielonych, leśnych, gdzie dzika zwierzyna występuje. Dla domowych zwierząt to również jest sytuacja
niekomfortowa. Miasto Bielsko ma zarządzenie Prezydenta wprowadzające zakaz organizacji pokazów
fajerwerków przy imprezach organizowanych przez miasto.
Ostatnio na terenie naszej gminy odbył się pokaz sztucznych ogni przy jednej z firm i nie było informacji
w tej sprawie.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek, który nawiązał do wniosków zgłaszanych na zebraniach wiejskich
przedstawianych na sesji, komisjach a dotyczących np. tematu gospodarki odpadami. Podejmując
uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr Xlll/112/2019 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 listopada 2019 r.
w sprawie wyboru metod oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na
terenie Gminy Wilkowice oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących
bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, rada opowiada się
również za wyborem konkretnej metody - od ilości zużytej wody - temat ten byt zgłaszany na ostatnim
zebraniu wiejskim w Bystrej.
Przewodniczący podkreślił, że przyłącza się do tych głosów, żeby informacja dotycząca gospodarki
odpadami była szeroka. Należy również pokazać mieszkańcom, ile śmieci produkujemy, bo może nie
mamy świadomości, ile było odpadów w latach poprzednich, a ile jest aktualnie i jakie są stawki za
zagospodarowanie tych odpadów,
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16. Zakończenie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył sesję wypowiadając formułę:
"Zamykam l X sesję Rady Gminy Wilkowice"

Przewodnicz;

^Ot/a'W(?c^a\
Rady Gminy Wilkowice

Przygotował(a): Małgorzata empart

1>1,
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl

Szczegófowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice.pi w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załqcznik do protokołu z 25 października 2023 r.

Do w/w protokołu załączone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające z porządku
obrad.
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